
Protokół Nr 34.2013

 ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Rady Miasta Ełku 
oraz Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 26 kwietnia 2013 roku w godzinach 1300 – 1525.

Obrady obu Komisji prowadził Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego 
Dariusz Wasilewski.

W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Miasta Ełku w/g załączonej listy   obecności; na   13  członków  Komisji  w  posiedzeniu 
uczestniczyło 11 oraz członkowie Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Rady Miasta 
Ełku w/g załączonej listy  obecności; na   15  członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 15. 
W związku z tym obrady Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.

W  posiedzeniu  obu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Jerzy  Czepułkowski  i  Ireneusz 
Dzienisiewicz.. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego – Daniel Kulig,
• Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego – Andrzej Semeńczuk,
• Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami  - Marta 

Herbszt,
• Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju – Renata Samełko,
• Naczelnik Wydziału Polityki, Społecznej – Irena Podlecka,
• Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej – Iwona Drażba,
• Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
• Komendant Straży Miejskiej – Krzysztof Skiba,
• Wydział Promocji, Sportu i Kultury – Zbigniew Dąbrowski,
• Z-ca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Aneta Ruszczyk,
• Prezes Zespołu Inwestycji sp. z o.o. - Halina Bender,
• radca prawny Urzędu Miasta – Ewa Orłowska.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Prezentacja planu działania i rozwoju Parku Naukowo-Technologicznego w Ełku.
4. Analiza dochodów i wydatków budżetu miasta za okres I kwartału 2013 r.
5. Sprawozdanie  z  realizacji  Ełckiego  Programu  Współpracy  samorządu  miasta  Ełku 

z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w roku 2012. 

6. Opinia  Komisji do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) w sprawie szczegółowych zasad i trybu przyznawania stypendiów artystycznych w zakresie 

twórczości artystycznej oraz upowszechniania kultury i sztuki,
4) w sprawie nadania imienia Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku,
5) w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku,



6) w sprawie przyjęcia „Ełckiej Karty Rodziny 3+”,
7) w sprawie przekazania środków finansowych na fundusz wsparcia Policji z przeznaczeniem na 

remont i wyposażenie Komendy Powiatowej Policji w Ełku,
8) w  sprawie  ustanowienia  dorocznej  Nagrody  „Białej  Lilii”  za  wybitny  wkład  w  rozwój  i 

promocję miasta Ełku,
9) w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

„Ełk-Brama Mazur” zwanej „Ełk-Brama Mazur II”,
10) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy partnerskiej pomiędzy Gminą Miastem Ełk, 

a Gminą Kalinowo, Gminą Ełk, Gminą Prostki, Gminą Stare Juchy oraz Powiatem Ełckim na 
rzecz  współpracy  przy  realizacji  projektu:  „Przygotowanie  dokumentów  strategicznych  dla 
ełckiego obszaru funkcjonalnego województwa warmińsko-mazurskiego” w ramach Konkursu 
Dotacji dla samorządów w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-2013.

11) w sprawie  upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu „Modernizacja 
oświetlenia ulic i dróg publicznych Gminy Miasta Ełku”.

7. Informacja o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust.  1-3 i ust.  5 i  wydanych  
decyzjach,  o  których  mowa  w  ust.  6  i  7  ustawy  z  dnia  27  marca  2003  r.  o  planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012 r. Poz. 647).

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2012 dla Gminy Miasta Ełk.
9. Informacja ze sprzedaży mienia komunalnego w I kwartale 2013r.
10. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2012 rok.
11. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Do punktu 1- go
Członkowie obu Komisji  jednomyślnie,  poprzez aklamację ustalili,  że obrady obu Komisji 

poprowadzi Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski. 
Głosowania obu Komisji nad projektami uchwał odbywać się będą wspólnie.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zapoznał 
zebranych z porządkiem obrad obu Komisji.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  poinformował,  że  dochodzi  jeszcze  jeden  projekt 
uchwały w sprawie upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu „Modernizacja 
oświetlenia ulic i dróg publicznych Gminy Miasta Ełku”.

Członkowie Komisji  jednomyślnie,  poprzez  aklamację przyjęli   porządek obrad jak wyżej 
z wnioskowaną zmianą.

Do punktu  2 – ego
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zwrócił 

się o zgłaszanie uwag do  protokółu   z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego nie zgłosili uwag i jednomyślnie 

poprzez aklamację przyjęli protokół Nr 33.2013 z dnia 25 marca 2013 r. 
Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 

zwrócił się o zgłaszanie uwag do  protokółu   z  poprzedniego posiedzenia Komisji.   
Członkowie Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku nie zgłosili uwag i jednomyślnie 

poprzez aklamację przyjęli protokół  Nr 33.2013 z dnia 22 marca 2013 r. 

Do punktu  3- go
Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego Daniel Kulig omówił prezentację multimedialną - 

naszą misją jest stworzenie miejsca spotkania przemysłu, nauki i przedsiębiorczości.
Cele i zadania Parku Naukowo-Technologicznego:

− poprawa atrakcyjności inwestycyjnej regionu,
− aktywizacja zawodowa lokalnej społeczności,
− ożywienie gospodarcze,



− wspieranie inwestycji przyjaznych dla naturalnego środowiska,
− stworzenie sprzyjających warunków do prowadzenia działalności,
− doradztwo naukowe i biznesowe,
− nowe miejsca pracy.

Plan działania:
− PNT dla przedsiębiorców,
− wspieranie przedsiębiorczości wśród młodzieży,
− inne działania promocyjne,
− współpraca z „Radą Przedsiębiorczości”,
− współpraca z SSSE,
− spotkania z lokalnymi przedsiębiorcami,
− doradztwo prawne w PNT,
− organizacja targów branżowych (np. targi budowlane),
− chęć nawiązania współpracy z klastrami (Klaster Budowlany w Białymstoku – wschodni 

Klaster Budowlany, Klaster Mazurskie Okna, Klaster Wzorniczy),
− program szkoleń dla różnych grup docelowych,
− spotkania w ramach „Akademii Kreatywności”, 
− organizacja kół zainteresowań we współpracy z ełckimi szkołami ponadgimnazjalnymi,
− „Olimpiada przedsiębiorczości” / konkurs wiedzy o ekonomii i gospodarce,
− organizacja turnieju programistycznego,
− konkurs na aplikację mobilną,
− utworzenie „Inkubatora Akademickiego” w ramach współpracy z WSFiZ,
− współpraca z kołami naukowymi uczelni wyższych (np. Politechniki Warszawskiej),
− spotkania z samorządowcami (sąsiednie gminy i powiaty),
−  współpraca z Funduszem Poręczeń Finansowych / Kredytowych,
− ogłaszanie i nagłaśnianie inicjatyw i wydarzeń PNT w lokalnych  mediach, stronie www 

oraz portalach społecznościowych, np. Facebook,
− poszukiwanie innych instyt./organ. w celu wymiany doświadczeń i nawiązania współpracy

Prognozowany plan finansowy – w załączeniu do protokołu.
Wdrażane projekty:
1. WYPOSAŻENIE PARKU NAUKOWO-TECHNOLOGICZNEGO W EŁKU” W  RAMACH 
RPO WARMIA I MAZURY NA LATA 2007-2013.

 - Wartość projektu: 2 834 779,77 PLN
 - Dofinansowanie w wysokości 50% kosztów kwalifikowanych 
    wynosi: 1 386 762,88 PLN
Planowane laboratoria:
- „Laboratorium koloru” do recepturowania kontroli koloru,
- Laboratorium badań chemicznych i mikrobiologicznych.

2. PROGRAM OPERACYJNY  INNOWACYJNA GOSPODARKA  3.1 
3. PROGRAM WSPÓŁPRACY TRANSGRANICZNEJ LITWA-POLSKA
4. POKL 8.2.1 
Współpraca z instytucjami nauki:

− Wyższa Szkoła Finansów i Zarządzania w Białymstoku,
− Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Suwałkach, 
− Wyższa Szkoła Gospodarki w Bydgoszczy, 
− Uniwersytet Warmińsko-Mazurski w Olsztynie, 
− Uniwersytet Technologiczny w Kownie, 
− Wyższa Szkoła Informatyki i Zarządzania w Olsztynie.

Współpraca z innymi Parkami Naukowo-Technologicznymi:
− Elbląski Park Naukowo-Technologiczny,



− Pomorski Park Naukowo-Technologiczny,
− Białostocki Park Naukowo-Technologiczny,
− Nickel Technology Park Poznań,
− Teknopark Istanbul,
− Technopolis Kowno.

Nasze  osiągnięcia,  to  6  funkcjonujących  firm.  Kontrakty  przedsiębiorców  Parku  Naukowo-
Technologicznego  z  partnerami  z  Japonii,  Rosji,  Brazylii,  Argentyny,  Chin.  Przygotowujemy 
angielskojęzyczną ofertę dla firm zagranicznych.
 Udział PNT w takich wydarzeniach, jak:

− European Division Workshop,
− CeBIT 2013,
− Budowa przewag konkurencyjnych Polski,
− Rola przemysłu kreatywnego w rozwoju gospodarczym,
− Mechanizm Stymulacji Rozwoju Przedsiębiorczości,
− I Kongres Polski Wschodniej,
− Międzynarodowe Forum Gospodarcze,
− Nowa Przestrzeń Nauki, Technologii i Talentu,
− Konferencje  organizowane  przez  Centrum  Obsługi  Inwestora  i  Eksportera,  Urząd 

Marszałkowski, PARP, PAIiIZ,
− Wizyty w innych PNT,
− Wymiana dobrych praktyk w obszarze CSR branży maszynowej z Polski i Bułgarii.

Oferta PNT:
− Wirtualne Biuro
− INKUBATOR PRZEDSIĘBIORCZOŚCI
− INKUBATOR TECHNOLOGICZNY

Wywiązała się dyskusja.
Radny Paweł  Czemiel  zwrócił  się  z  wnioskiem o  przysłanie  tej  prezentacji  multimedialnej 

wszystkim członkom Komisji na maila.
Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Michał  Tyszkiewicz  –  ile  jest  obecnie  etatów  w Parku 

Naukowo-Technologicznym?
Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego Daniel Kulig powiedział, że w tej chwilą łącznie 

w tych 6 firmach pracuje 30 osób. Wszystko zależy od wielkości firmy.
Przewodniczący Rady Miasta Stefan Węgłowski – jakimi metodami pozyskuje się inwestorów?
Dyrektor  Parku Naukowo-Technologicznego Daniel  Kulig  – współpraca  z  PAIS,  wyjazdy i 

uczestnictwo w warsztatach,  targach międzynarodowych.  Na terenie  kraju będziemy robić taką 
dużą kampanię medialną.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Mienia Komunalnego, Prawa i  Porządku Krzysztof Wiloch 
powiedział, że jest zadowolony z tego, że Dyrektor wywiązał się ze swojego zobowiązania i ten 
plan  powstał.  Nie  do  końca  została  rozwinięta  tabela  dotycząca  dochodów  i  wydatków.  Ta 
działalność  musi  być  z  czegoś  pokryta.  Prawie  700  tys.  zł  na  minusie  w  pierwszym  roku 
działalności,  w drugim roku planuje  się  dochód ze  sprzedaży gruntów,  jest  to  potencjalnie  do 
wykonania. Koszty zostały potraktowane jedną kwotą.  Prosi zatem o rozbudowanie tej  części i 
przedstawienie  w  jednej  tabeli  struktury  kosztów,  w  tym  wynagrodzeń,  materiałów,  mediów, 
amortyzacji itp. Nie tylko bieżące ale i planowane.

Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego Daniel Kulig powiedział, że takie dokładne dane 
będą wiadome w przyszłym roku. Może jednak taką informację przygotować.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił  uwagę,  że  Unia  Europejska  kładzie  nacisk  na  tzw.  pakiet  klimatyczny,  pozyskiwanie 
energii z energii odnawialnych – turbiny wiatrowe, ogniwa fotowoltaiczne czy panele słoneczne, 
czy zatem nie  warto  zainteresować się  tym kierunkiem i  takim firmom? Na ten  cel  mają  być 
przeznaczane bardzo duże środki na dofinansowanie. To również tworzenie nowych miejsc pracy. 

Dyrektor Parku Naukowo-Technologicznego Daniel Kulig – mamy kontakt z przedstawicielem 



z jednej firm niemieckich zajmującej się ogniwami fotowoltaicznymi. Oczywiście i ten kierunek 
bierzemy pod uwagę.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  Dariusz  Wasilewski 
powiedział,  że  wstępnie  Komisja  planowała  posiedzenie  w  siedzibie  Parku  Naukowo-
Technologicznego, pewnie to zrealizujemy jesienią, jeśli będzie taka wola członków Komisji. 
Komisja zapoznała się z informacją omówioną przez Dyrektora Parku Naukowo-Technologicznego 
Daniela Kuliga.

Do punktu  4- go
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił dochody i wydatki budżetu miasta za okres I kwartału 

2013 r.  -  informacja  w  załączeniu  do  protokołu.  Wykonanie  dochodu  na  wysokości  25% 
planowanych, zgodnie z upływem czasu. Dotacje – 30%, subwencja 34%. Sprzedaż mienia jest na 
razie niewielka. Wydatki - poziom wykonania 20%.
Członkowie obu Komisji zapoznali się z informacją, nie wniesiono uwag.

Do punktu  5- go
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  omówił sprawozdanie z realizacji Ełckiego Programu 

Współpracy  samorządu  miasta  Ełku  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz wspólnoty samorządowej w roku 2012 – 
sprawozdanie w załączeniu do protokołu.
Członkowie obu Komisji nie wnieśli uwag i przyjęli  przedłożone sprawozdanie.  

Do punktu  6- go
Komisje  przystąpiły  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 

Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
1  Skarbnik Miasta  Jarosław  Wróbel omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2013 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
    a) zwiększa się dochody bieżące w 2013 roku o kwotę 621 130 zł, w tym: 
       -  majątkowe – dotacja z powiatu na wydatki inwestycyjne – 515 130 zł,
       - bieżące – na realizację projektu z udziałem środków z UE pn. „Przygotowanie 
          dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego województwa 
          warmińsko – mazurskiego” - 106 000 zł,
    b) zwiększa się wydatki bieżące w 2013 roku o kwotę 3 844 385 zł, w tym na: 
         - „oświatę” 3 598 385 zł, 
         - oczyszczanie Miasta - 120 000 zł,
         - dotację dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ełku – 20 000 zł,
         - realizacje projektu pn. „Przygotowanie dokumentów strategicznych dla ełckiego 
             obszaru funkcjonalnego województwa warmińsko – mazurskiego” – 111 143 zł.
     c) zwiększony deficyt budżetowy o kwotę 3 223 255 zł zostanie sfinansowane z wolnych 
         środków,
B. w latach pozostałych: 
     a) od roku 2014 ujmuje się po stronie dochodowej kwotę 7,6 mln zł z tytułu opłat 
         „za śmieci”,
    b)  od roku 2014 – ujmuje się w wydatkach budżetowych kwotę 7,6 mln zł z tytułu 
         gospodarki odpadami, jednocześnie nie zostały ujęte wydatki „oświatowe” zwiększone 
         w roku 2013, a skutkujące na kolejne lata, co oznacza konieczność zmniejszenia 
        od 2014 roku wydatków bieżących o 2%.
2. w załączniku nr 2 do uchwały: 
    - zmiana w 2013 i 2015r. – wprowadzenie nowego przedsięwzięcia nieinwestycyjnego 
    pn „Przygotowanie dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego 



    województwa warmińsko – mazurskiego”, 
3. załącznik nr 3 do uchwały stanowią założenia Wieloletniej Prognozy Finansowej.
    Zasadniczą zmianą w założeniach jest przyjęcie w 2014 roku kwoty prognozowanych 
    wydatków bieżących. Wydatki bieżące w 2014 r. muszą ulec zmniejszeniu w porównaniu 
   do roku 2013 o 2%. celem spełnienia relacji ustawowych w latach prognozy.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel wyjaśnił, że w 2014 roku zakłada się zmniejszenie wydatków 
bieżących  o  2%.  Założony  wpływ  z  podatków  PIT  i  CIT  w  tym  roku  wydaje  się  zbyt 
optymistyczny, również jeśli chodzi o subwencję oświatową.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 14 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 11 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie projekt  uchwały   w sprawie   zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2013-2027.

2) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Ełku na 2013 rok. Proponowane zmiany obejmują:
I) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Mienia 
Komunalnego
1. W związku z wielki i częstymi opadami śniegu zwiększa się o kwotę 120 000 zł wydatki 
na przedłużoną akcję zimowego oczyszczania Miasta prowadzoną przez Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych w Ełku Sp. z. o. o. (dział 900 rozdział 9003 § 4300). 
Zwiększone wydatki zostaną sfinansowane z wolnych środków.
2. Przeniesienie środków zaplanowanych na przeprowadzenie działań promocyjno – 
informacyjnych w zakresie funkcjonowania nowego systemu gospodarki odpadami na terenie 
Miasta Ełku z działu 900 rozdział 90002 § 4300, kwoty 80 000 zł do działu 754 rozdział 75407 § 
4300.
Przeniesienie spowoduje przejęcie realizacji w/w zadań do realizacji przez Centrum Edukacji 
Ekologicznej w Ełku.
II) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Park Naukowo 
- Technologiczny w Ełku 
Zmiany  w  planie  finansowym  dotyczą  utworzenia  §  4280  –  zakup  usług  zdrowotnych  oraz 
przesunięcie niewykorzystanych środków w § 4040 – dodatkowe wynagrodzenie roczne. Wydatki 
w § 4280 są konieczne do opłacenia badań lekarskich zatrudnionych pracowników Parku Naukowo 
– Technologicznego w Ełku w wysokości 112 zł (dział 730 rozdział 73006). 
III) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Promocji, Sportu i 
Kultury
Zmiany dotyczą zwiększeniu dotacji dla Miejskiej Biblioteki Publicznej w Ełku o kwotę 20 000 zł 
(dział 921 rozdział 92116 § 2480). 
Powyższe  środki  przeznaczone  zostaną  na  uroczystość  nadania  bibliotece  imienia  Zofii 
Niesierowskiej. 
Zwiększenie dotacji zostanie sfinansowane wolnymi  środkami.
IV) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Edukacji
Zwiększa się plan wydatków budżetowych w rozdziałach 80101, 80103, 80110, 80120, 80148, 
80195,  85305,  85401  o  kwotę  ogółem  3 598 385  zł  na  wydatki  w  jednostkach  oświatowych. 
Zwiększenie planu wydatków wynika z niedoszacowania na poziomie planowania budżetu na 2013 
rok. Wykonanie planu wydatków w jednostkach za 2012 rok jest większe o 2 074 600 zł od planu 
wydatków na 2013 rok.  Niedoszacowanie wynika również z  faktu iż  przy niektórych szkołach 
powstały nowe obiekty sportowe, które pociągają za sobą dodatkowe koszty utrzymania (energia, 
konserwacja, sprzątanie, zatrudnienie dodatkowych osób np. animatorów).  Niedoszacowanie na 
wynagrodzeniach wynika z faktu, iż od września 2012 roku wzrosły płace nauczycieli o 3,8 % co 
przenosi się również jako skutek wzrostu płac na 2013 rok, pomimo że płace nauczycieli w 2013 
roku  nie  podlegają  wzrostowi.  Zwiększenie  wydatków na  stypendia  socjalne  dla  uczniów jest 



wkładem własnym, który gmina jest zobowiązana dołożyć do stypendiów socjalnych. Zwiększenie 
wydatków na pozostałej  działalności  oświaty w paragrafie  remontowym jest  niezbędne w celu 
pokazania wkładu własnego we wniosku do Ministerstwa o zwiększenie subwencji na 2013 rok 
ze środków rezerw państwowych.  Kwota ta jest także zabezpieczeniem wydatków bieżących w 
miejskich przedszkolach i będzie stopniowo zasilała budżety przedszkoli. Zwiększenie wydatków 
proponuje się pokryć z wolnych środków.
V) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Biuro Współpracy 
z Organizacjami Pozarządowymi
W związku z wykorzystaniem środków na dotacje z budżetu Miasta w ramach otwartego konkursu 
ofert  i  zabezpieczeniem środków na nierozstrzygnięte konkursy dla organizacji pozarządowych, 
zachodzi  konieczność  korekty  planu  wydatków  zaplanowanych  na  realizację  zadań  samorządu 
Miasta Ełku w 2013  r.  Powyższe zwiększenia pokryte są z zadań, w których środki nie zostały 
wykorzystane. Zmiany te nie spowodują zwiększenia wydatków budżetowych przeznaczonych na 
realizacje zadań samorządu Miasta Ełku w ramach otwartego konkursu ofert' 2013.
VI)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez  Wydział 
Strategii i Rozwoju
Zmiany  w  budżecie  polegają  na  wprowadzeniu  do  budżetu  nowego  zadania  „Przygotowanie 
dokumentów  strategicznych  dla  ełckiego  obszaru  funkcjonalnego  województwa  warmińsko-
mazurskiego” (dział 750 rozdział 75095). Projekt jest rekomendowany do  dofinansowania 
ze środków UE w ramach  Konkursu Dotacji  na działania wspierające jednostki samorządu 
terytorialnego w zakresie planowania miejskich obszarów funkcjonalnych 
w ramach Programu  Operacyjnego Pomoc Techniczna. Projekt będzie realizowany przez Gminę 
Miasto Ełk we współpracy z Gminą Ełk, Gminą Prostki, Gminą Stare Juchy, Gminą Kalinowo oraz 
Powiatem Ełckim. Pomiędzy Partnerami został podpisany list intencyjny 
o wspólnej realizacji. Projekt ma na celu wyznaczenie obszaru funkcjonalnego dla Miasta Ełku a 
także przygotowanie niezbędnych dokumentów strategicznych i planistycznych niezbędnych 
do pozyskiwania środków UE w nowej perspektywie finansowej 2014 – 2020.  Liderem 
i koordynatorem projektu jest Gmina Miasto Ełk. 
Główne działania dla Partnerów to:
-  Diagnoza i delimitacja obszaru funkcjonalnego
-  Zintegrowana  strategia  rozwoju  dla  ełckiego  obszaru  funkcjonalnego  i  przygotowanie  planu 
operacyjnego,
- Koncepcja zagospodarowania przestrzennego dla ełckiego obszaru funkcjonalnego
- Strategiczna ocena oddziaływania na środowisko strategii,
-  Przygotowanie  dokumentacji  technicznej  dla  wybranej  inwestycji  Miejskiego  Obszaru 
Funkcjonalnego Ełk,
- Zarządzanie projektem
- Konsultacje społeczne dokumentów strategicznych
Wkład własny 10 % wartości projektu
Całkowita wartość projektu – 982 500 zł
Kwota dofinansowania ze środków UE 85% i 5% budżet Państwa – 884 250 zł
Wkład własny samorządów – 98 250 zł

Całkowity w zł 2013 2014 2015
Miasto Ełk 45 453 5 142,20 14 145,60 26 165,20
Powiat Ełcki 20 000 2262 6225 11 513
Gmina Ełk 11 377 1287 3541 6549
Gmina  Stare 
Juchy

4520 511 1407 2602

Gmina Prostki 8843 1000 2752 5091
Gmina 
Kalinowo

8057 912 2508 4637

Razem 98 250 zł 11 114,20 zł 30 578, 60 zł 56 557,20 zł



Lata realizacji: 2013 – 2015

VII) pozostałe zmiany w budżecie:
1. Zwiększa się dochody budżetowe o kwotę 515 130 zł z tytułu dotacji otrzymanej z powiatu na 
realizację  zadania,  które  zostało  zaplanowane  w wydatkach  budżetowych  –  dział  600 rozdział 
60095 § 6620, pn.: „Elkman – rozbudowa sieci szerokopasmowej aglomeracji Miasta Ełku”.
2.  W wyniku zmian zwiększa się deficyt  budżetowy o kwotę 3 223 255 zł  pokryty z wolnych 
środków z lat ubiegłych.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel dodał, że są jeszcze dwie autopoprawki do zmian w budżecie 
miasta:
1. potrzeba  zmian  wynika  z  niewłaściwego  określenia  jednego  z  działów  i  rozdziałów  w 

pierwotnym wniosku o zmiany w budżecie miasta – dotyczy to kwoty 16.500 zł na realizację 
zadań samorządu miasta Ełku w ramach konkursu ofert'2013,

2. zwiększenie dochodów o kwotę 120.000 zł w dziale 921, rozdz. 92105 oraz na zwiększeniu 
wydatków  na  Ełckie  Centrum  Kultury.  Środki  pochodzą  z  Urzędu  Marszałkowskiego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Z tej kwoty 110.000 zł na pomoc finansową w formie 
dotacji celowej na dofinansowanie w 2013r. Działań w zakresie kultury realizowanych przez 
ECK i 10.000 zł w formie dotacji celowej z przeznaczeniem na dofinansowanie części kosztów 
organizacyjnych związanych z realizacją wojewódzkich obchodów Dnia Europy 2013.

Wywiązała się dyskusja.
Radny Karol Marchel powiedział, że po raz kolejny stajemy przed problemem niedoszacowania 

wydatków  na  zadania  oświatowe  w  budżecie  miasta.  Rozumie  konieczność  przekazania  tych 
pieniędzy, ale chodzi tutaj o konstrukcję budżetu w momencie jego przyjmowania. Może ustalając 
budżet na przyszły rok należy dokładnie oszacować realne koszty funkcjonowania oświaty przez 
Wydział tak, by nie zabrakło środków finansowych w szkołach. Często wydajemy pieniądze na 
niezbyt potrzebne rzeczy.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że wypowiedź radnego jest niepokojąca. 
Przyjmując budżet na ten rok mieliśmy świadomość, że wydatki w oświacie są niedoszacowane. W 
tej chwili mając wolne środki dopełniamy budżet oświaty. 2,2 mln zł braku powstało na skutek 
różnego rodzaju operacji, m.in. są to wydatki na funkcjonowanie przedszkoli miejskich. Podjęliśmy 
już działania, by te koszty w oświacie ograniczać. Jest to już ta 2% zniżka na wydatkach bieżących 
planowana na przyszły rok. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 8 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 3 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie Miasta 
Ełku na 2012 rok.

3)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie szczegółowych zasad 
i  trybu  przyznawania  stypendiów  artystycznych  w  zakresie  twórczości  artystycznej  oraz 
upowszechniania  kultury i  sztuki.  Przedmiotowa uchwała  została  unieważniona przez  wojewodę 
warmińsko – mazurskiego. W związku z powyższym do projektu uchwały wprowadzono korektę 
polegającą na dodaniu w punkcie 1. § 3. uchwały następujących słów: „Wysokość wypłacanego 
jednorazowo stypendium ustala się w wysokości 3.000 zł,  5.000 zł, 7.000 zł, 10.000 zł” oraz na 
usunięciu  punktu  2  §  3.  o  treści:  „O  ilości  stypendiów  przyznanych  w  danym  roku  decyduje 
Prezydent Miasta Ełku”.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  szczegółowych zasad  i  trybu przyznawania  stypendiów 
artystycznych w zakresie twórczości artystycznej oraz upowszechniania kultury i sztuki.



4)    Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie   nadania imienia 
Miejskiej  Bibliotece  Publicznej  w  Ełku  –  wybierając  patrona  dla  biblioteki  kierowaliśmy  się 
przekonaniem, iż powinna być to osoba godna naśladowania,  ściśle związana z naszą placówką. 
Postać Pani Zofii Nasierowskiej łączy w sobie sztukę fotografii, literatury oraz sztuki kulinarnej i ma 
być  inspiracją  do  działań   multikulturowych biblioteki  –  szczegóły w uzasadnieniu  do  projektu 
uchwały.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie   zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie  nadania imienia Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku.

5)   Z-ca Prezydenta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiej 
Bibliotece Publicznej w Ełku.
Szczegóły zmian omówiła Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej Iwona Drażba – wprowadzono 
zmiany  związane  z  nadaniem  bibliotece  imienia  Zofii  Nasierowskiej  oraz  z  koniecznością 
dostosowania  treści  statutu  do  aktualnie  obowiązujących  przepisów  prawa.  Nastąpiła  zatem 
konieczność zaktualizowania tego dokumentu.

Radny  Konrad  Siemienkiewicz  zauważył,  że  jeśli  już  nadajemy  imię  Miejskiej  Bibliotece 
Publicznej we wcześniejszej uchwale to tutaj do statutu już należy to wprowadzić – w tytule projektu 
uchwały i w § 1 „imienia Zofii Nasierowskiej”. Prosi o uzupełnienie w treści projektu uchwały.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie   zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie nadania Statutu Miejskiej Bibliotece Publicznej w Ełku.

6)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  przyjęcia „Ełckiej 
Karty Rodziny 3+” -  „Ełcka Karta  Rodziny 3+” skierowana jest  do wszystkich ełckich  rodzin 
posiadających troje i więcej dzieci. Ma na celu zwiększenie rodzinom wielodzietnym dostępności 
do oferty kulturalnej, rekreacyjnej i sportowej organizowanej przez Ełckie Centrum Kultury oraz 
Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Rekreacji.  Ponadto  służy  umacnianiu  więzi  rodzinnych,  wspieraniu 
realizacji  funkcji  rodziny  wielodzietnej  i  poprawie  warunków  materialnych.  Wprowadzenie 
„Ełckiej Karty Rodziny 3+” jest elementem polityki społecznej realizowanej w Mieście Ełku, który 
daje  możliwość  wsparcia  rodzin  wielodzietnych,  promocji  modelu  rodziny  wielodzietnej  oraz 
kształtowania pozytywnego jej wizerunku. 

„Ełcka Karta Rodziny 3+”  upoważniać będzie do 50% zniżki/ulgi  na korzystanie z oferty i 
udział w wydarzeniach organizowanych przez Ełckie Centrum Kultury i  Miejski Ośrodek Sportu i 
Rekreacji w Ełku. 

Ponadto  do  inicjatywy planujemy  włączyć  podmioty  komercyjne  -  ełckich  przedsiębiorców, 
prowadzących:  sklepy,  restauracje  i  puby,  sale  zabaw,  itp...,  którzy  przystąpią  do  inicjatywy 
„Ełckiej Karty Rodziny 3+” na terenie Gminy Miasto Ełk na podstawie porozumienia.  

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Ełku  w  sprawie  wprowadzenia  „Ełckiej  Karty  Rodziny  3+” 
poddany został konsultacjom społecznym, które w formie sondażu internetowego przeprowadzone 
zostały na podstawie Zarządzenia Nr 985/2013 Prezydenta Miasta Ełku  z dnia 18 marca 2013 r. 
Konsultacje trwały od dnia 28 marca do 12 kwietnia  2013 r. 
Z  przeprowadzonych  konsultacji  sporządzona  została  informacja,  złożona  w  załączeniu  do 
niniejszego wniosku. W trakcie konsultacji, na wskazany w ogłoszeniu o konsultacjach adres e-
mailowy wpłynęły 25 odpowiedzi:  2 osoby wyraziły opinie negatywne na temat projektu a  23 
osoby poparły projekt uchwały.

Karty Dużej Rodziny, zapewniające zniżki i ulgi rodzinom wielodzietnym wprowadzone zostały 
w ponad 50 gminach m. in. we Wrocławiu, Gdańsku, Legionowie oraz Grodzisku Mazowieckim. 
Karta Dużej Rodziny jest także rekomendowaną formą wsparcia rodzin wielodzietnych przez 



Związek Dużych Rodzin „Trzy Plus”. 
Zostały  też  wprowadzone  pewne  autopoprawki  zgłoszone  na  posiedzeniu  Komisji  Turystyki, 
Sportu i Rekreacji m.in. dot. oferty partnerów akcji – ełckich przedsiębiorców, którzy przystąpią do 
inicjatywy „Ełckiej Karty Rodziny 3+” na podstawie porozumienia” dodanie zapisu w § 3 ustępu 3.
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił  się  z  pytaniem  –  czy  w  załączniku  do  projektu  uchwały  w  §  8  jest  konieczność 
umieszczania zapisu, że Karta nie uprawnia do zniżki/ulgi na zakup i konsumpcję alkoholu oraz 
wyrobów tytoniowych? Takie propozycje powinny być z „automatu” wyłączone.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański wyjaśnił, że do tego projektu mogą chcieć przystąpić 
restauratorzy. Chcemy, by było jasne, że na tego typu produkty nie będzie ulg. Chodzi o uniknięcie 
niektórych  kontrowersyjnych  sytuacji.  Nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  by osoba  dorosła  z  danej 
rodziny kupiła alkohol i  zapłaciła  za niego całą  należną kwotę,  natomiast na resztę produktów 
otrzymała zniżkę czy ulgę.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
powiedział, że należy myśleć o rozszerzeniu działania tej Karty. Jednym z takich celów wsparcia 
dużych  rodzin  byłaby ulga  na  przejazdy komunikacją  miejską.  Np  bilety MZK za  30% ceny. 
Miasto musiałoby wtedy dołożyć  do kosztów funkcjonowania MZK brakującą kwotę.  Po roku 
funkcjonowania  Karty  powinniśmy  wiedzieć,  ile  rodzin-osób  z  niej  korzysta.  Policzyć  można 
będzie zatem koszty ulgi w przypadku biletów MZK. Prośba zatem, by temu tematowi się przyjrzeć 
i w przyszłorocznym budżecie miasta taką propozycję uwzględnić.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  powiedział,  że  ta  propozycja  jest  już  ingerencją 
w budżet spółki  MZK i  musimy się  do tego przygotować.  Nie powinniśmy Karty Rodziny 3+ 
kojarzyć jako kolejnego narzędzia socjalnego ale  powinno to być pewne pozytywne spojrzenie 
i myślenie o rodzinach wielodzietnych, jako pozytywnym wizerunku rozwoju społeczeństwa.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie   zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie   przyjęcia „Ełckiej Karty Rodziny 3+”  wraz 
z autopoprawkami.

7)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie   przekazania 
środków  finansowych  na  fundusz  wsparcia  Policji  z  przeznaczeniem na  remont  i  wyposażenie 
Komendy Powiatowej Policji w Ełku – kwota jest zapisana w naszym budżecie miasta na ten rok. 
Proponujemy tutaj wprowadzenie autopoprawki w kwocie – przekazanie 10.000 zł. Stoimy w tej 
chwili nad konieczność szukanie wolnych środków w budżecie miasta na wkład własny do projektu 
„Radosna szkoła”. Udało się nam pozyskać środki finansowe z Ministerstwa, ale musimy dołożyć 
swoje pieniądze w wysokości 115 tys. zł.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.  
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 10 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przekazania  środków 
finansowych  na  fundusz  wsparcia  Policji  z  przeznaczeniem na  remont  i  wyposażenie  Komendy 
Powiatowej Policji w Ełku.

8)   Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia 
dorocznej  Nagrody  „Białej  Lilii”  za  wybitny  wkład  w  rozwój  i  promocję  Miasta  Ełku 
Wprowadzono korektę polegającą na zmianie podstawy prawnej w przypadku tego projektu uchwały. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustanowienia dorocznej Nagrody „Białej Lilii” za wybitny 



wkład w rozwój i promocję Miasta Ełku.

9)  Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Ełk-Brama Mazur” zwanej „Ełk-
Brama Mazur II” - podjęcie uchwały podyktowane jest potrzebą dokonania następujących zmian:
 -  dopuszczenie  funkcji  mieszkalnej  w kwartałach  przeznaczonych  pod usługi  (13U,  14U).  W 
przedmiotowych  kwartałach  zlokalizowane  są  3–kondygnacyjne  budynki  pokoszarowe.  
Właściciele działek, położonych w kwartałach 13U i 14U zgłaszali wnioski o dopuszczenie funkcji 
mieszkaniowej w celu efektywnego wykorzystania całej nieruchomości.
- zmiana przeznaczenia części kwartału 6UO poprzez rozszerzenie zakresu usług z ewentualnym 
uwzględnieniem  komunikacji  wewnętrznej.  Kwartał  ten  obejmuje  duży  obszar  (ok.  1,5  ha), 
zabudowany częściowo obiektami uczelni.  Na zapleczu położony jest  teren niezabudowany,  na 
którym dopuszczona została dodatkowa zabudowa, jednak określenie jej przeznaczenia pod usługi 
oświaty znacznie ogranicza możliwości jej zagospodarowania.
-  zmiana  ustaleń  dotyczących  obsługi  komunikacyjnej  kwartału  4MWU,  który  ma  ustaloną 
dostępność komunikacyjną z drogi 05KDW oraz poprzez tereny 1MUs i 3U,UK, jednak dostęp z 
drogi 05KDW jest blokowany przez istniejący budynek i do czasu jego rozbiórki niemożliwy do 
zrealizowania.  W  związku  z  tym  zasadne  wydaje  się  ponowne  rozpatrzenie  sposobu 
skomunikowania przedmiotowego kwartału.
- zmiana ustaleń kwartału 7ZP, dopuszczająca ewentualnie komunikację kołową obok pieszej.
Wywiązała się dyskusja.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – przyjmując w 2011 roku miejscowy 
plan  tego  obszaru  rozpatrywane  były  różne  wnioski  i  wtedy  nie  dopuszczono  funkcji 
mieszkaniowej. Tym razem Prezydent Miasta taką funkcje dopuszcza, jaka jest tego przyczyna?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  powiedział,  że  wracamy do  tego  w  chwili  obecnej, 
uchwalając wcześniej ten plan mieliśmy na względzie jedynie bardzo szybkie jego uchwalenie tak, 
by ten teren sprzedać. 

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił uwagę na zieleń parkową usytuowaną na terenie oznaczonym 7ZP. Tam rosną dwa szpalery 
drzew, czy aby dopuścić transport kołowy te drzewa zostaną wycięte? Ze swej strony uważa, że tej 
zieleni nie powinno się ruszać.

Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami  Marta 
Herbszt powiedziała, że będzie tylko rozważany przejazd do kwartału 7MU. Projektant wybierze 
najlepsze i najrozsądniejsze rozwiązanie.
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  10  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  miejscowego  planu 
zagospodarowania przestrzennego „Ełk-Brama Mazur” zwanej „Ełk-Brama Mazur II”.

10)  Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko omówiła projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  partnerskiej  pomiędzy  Gminą  Miastem  Ełk,  a  Gminą 
Kalinowo,  Gminą  Ełk,  Gminą  Prostki,  Gminą  Stare  Juchy  oraz  Powiatem  Ełckim  na  rzecz 
współpracy  przy  realizacji  projektu:  „Przygotowanie  dokumentów  strategicznych  dla  ełckiego 
obszaru  funkcjonalnego województwa warmińsko-mazurskiego” w ramach Konkursu Dotacji  dla 
samorządów  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Pomoc  Techniczna  2007-2013  –  projekt  jest 
rekomendowany  do  dofinansowania  ze  środków  UE  w  ramach  Konkursu  Dotacji  na  działania 
wspierające  jednostki  samorządu  terytorialnego  w  zakresie  planowania  miejskich  obszarów 
funkcjonalnych w ramach Programu  Operacyjnego Pomoc Techniczna. Projekt będzie realizowany 
przez Gminę Miasto Ełk we współpracy z Gminą Ełk, Gminą Prostki, Gminą Stare Juchy, Gminą 
Kalinowo oraz Powiatem Ełckim. Pomiędzy Partnerami został podpisany list intencyjny 
o wspólnej  realizacji.  Projekt  ma na  celu  wyznaczenie  obszaru  funkcjonalnego dla  Miasta  Ełku 



a także przygotowanie niezbędnych dokumentów strategicznych i planistycznych niezbędnych 
do pozyskiwania środków UE w nowej perspektywie finansowej 2014 – 2020.  Liderem 
i koordynatorem projektu jest Gmina Miasto Ełk. 
Główne działania dla Partnerów to:
-  Diagnoza i delimitacja obszaru funkcjonalnego
-  Zintegrowana  strategia  rozwoju  dla  ełckiego  obszaru  funkcjonalnego  i  przygotowanie  planu 
operacyjnego,
- Koncepcja zagospodarowania przestrzennego dla ełckiego obszaru funkcjonalnego
- Strategiczna ocena oddziaływania na środowisko strategii,
-  Przygotowanie  dokumentacji  technicznej  dla  wybranej  inwestycji  Miejskiego  Obszaru 
Funkcjonalnego Ełk,
- Zarządzanie projektem
- Konsultacje społeczne dokumentów strategicznych.
Wkład własny 10 % wartości projektu
Całkowita wartość projektu – 982 500 zł
Kwota dofinansowania ze środków UE 85% i 5% budżet Państwa – 884 250 zł
Wkład własny samorządów – 98 250 zł
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił uwagę na wysokie koszty zarządzania i promocji, które „zjadają” cały wkład ponoszony 
przez budżet naszego miasta.

 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko wyjaśniła, że zarządzanie projektem 
trwa trzy lata, jest to duży projekt. Niezbędny jest koordynator prowadzący. Organizuje on przetargi, 
będzie  weryfikował  też  dokumenty,  które  powstaną.  Oczywiście  przy  współudziale  fachowców. 
Będzie on zatrudniony na pół etatu. Tutaj jest 6 partnerów i trzeba dodatkowej osoby. My na to 
zarządzanie dokładamy 10%.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Wojciech  Kwiatkowski  –  czy  jest  już  wiadomo,  jaką 
dokumentację w ramach tego projektu się wykona?

 Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – o tym zdecyduje tych 6 partnerów. Ta 
koncepcja ma na celu wybranie wspólnych inwestycji. Mają to być inwestycje sieciowe celujące w 
rozwój całego obszaru.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski zwrócił uwagę na nazwę programu i 
zastosowany skrót. Należy to razem skorelować. Prosi o sprawdzenie tej kwestii.

Z-ca Przewodniczącego Komisji  Mienia Komunalnego, Prawa i  Porządku Krzysztof Wiloch 
powiedział,  że  ze swojej strony widzi taką ważną inwestycję strategiczną,  jest  nią Ełcka Kolej 
Wąskotorowa. Kiedy możemy spodziewać się podpisania mowy?

Naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Renata Samełko – o przygotowanych dokumentach będą 
decydowały  warunki  planowania  przestrzennego,  po  to  będzie  właśnie  ta  wspólna  koncepcja 
przygotowywana. Niezbędne dokumenty do podpisania umowy mamy przesłać w ciągu 21 dni. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 10 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 9 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym”zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na 
zawarcie umowy partnerskiej pomiędzy Gminą Miastem Ełk, a Gminą Kalinowo, Gminą Ełk, Gminą 
Prostki,  Gminą Stare Juchy oraz Powiatem Ełckim na rzecz współpracy przy realizacji  projektu: 
„Przygotowanie  dokumentów  strategicznych  dla  ełckiego  obszaru  funkcjonalnego  województwa 
warmińsko-mazurskiego”  w  ramach  Konkursu  Dotacji  dla  samorządów  w  ramach  Programu 
Operacyjnego Pomoc Techniczna 2007-2013.

11)  Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie 
upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie projektu „Modernizacja oświetlenia ulic i 
dróg publicznych Gminy Miasta Ełku” - przedmiotowa uchwała dotyczy upoważnienia Prezydenta 



Miasta Ełku do ubiegania się o dofinansowanie inwestycji w formie dotacji. 
Członkowie  obu  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 11 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  11  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  w  sprawie  upoważnienia  do  złożenia  wniosku  o 
dofinansowanie projektu „Modernizacja oświetlenia ulic i dróg publicznych Gminy Miasta Ełku”.

Do punktu  7- go
Naczelnik  Wydziału  Planowania  Przestrzennego  i  Gospodarki  Nieruchomościami   Marta 

Herbszt omówiła informację o zgłoszonych żądaniach, o których mowa w art.36 ust. 1-3 i ust. 5 i 
wydanych decyzjach, o których mowa w ust. 6 i 7 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu 
i  zagospodarowaniu  przestrzennym (Dz.  U.  z  2012 r.  Poz.  647)  – informacja w załączeniu  do 
protokołu.
Obie Komisje zapoznały się z  powyższą informacją. Nie wniesiono uwag.   

Do punktu  8- go
Z-ca Dyrektora  Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  w Ełku Aneta Ruszczyk omówiła 

ocenę zasobów pomocy społecznej za rok 2012 miasta Ełku. Ocena została dokonana w oparciu o 
analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej – ocena w załączeniu do protokołu.

Obie Komisje zapoznały się z oceną zasobów pomocy społecznej za rok 2012  miasta Ełku. Nie 
wniesiono uwag.   

 
Do punktu  9- go

Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  powiedział,  że  radni  otrzymali  informację  ze  sprzedaży 
mienia komunalnego w I kwartale 2013r. - w załączeniu do protokołu.

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Dariusz Wasilewski zwrócił 
się z pytaniem – czy są jakieś uwagi czy zapytania do przedłożonej informacji?
Obie Komisje zapoznały się z  powyższą informacją. Nie wniesiono uwag.  

 
Do punktu  10- go
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Ełku za 2012 
rok – budżet miasta za 2012 rok zamknął się kwotą wykonania dochodów 181.852.692,44 zł, co 
stanowi  98,15% planu  i  wydatków w wysokości  174.178.966,96  zł,  co  stanowi  93,61% planu. 
Dochody budżetowe zostały wykonane w kwocie niższej od planowanej o ok. 3,4 mln zł. Przede 
wszystkim miał tutaj  wpływ mniejszy dochód z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób 
fizycznych. Wydatki budżetowe zostały wykonane w kwocie niższej od planowanej o ok. 11,9 mln zł. 
- szczegóły w sprawozdaniu.

Obie Komisje zapoznały się ze wstępną informacją. Temat będzie kontynuowany na kolejnych 
posiedzeniach Komisji.

  
Do punktu  11- go

 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
poinformował, że do Komisji wpłynęły następujące dokumenty:
1) Uchwała Nr XLII/360/2013 w sprawie stanowiska Rady Miejskiej  w Białej  Piskiej  w kwestii 

likwidacji ruchu kolejowego na trasie Szczytno-Pisz-Ełk podjętą w trakcie obrad XLII Sesji Rady 
Miejskiej w Białej piskiej, która odbyła się w dniu 26 marca 2013r. - w załączeniu do protokołu,

2) rozstrzygnięcia nadzorcze dotyczące różnych naszych uchwał: 
− Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające nieważność § 3 uchwały nr XXX/286/2013 

Rady Miasta Ełku z dnia 26 marca 2013r w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt w 2013r.

− Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające nieważność § 7 ust. 9 od słów „w sposób nie 
powodujący nadmiernych uciążliwości i ...”, § 8, § 9 ust. 2, co do sformułowania „gdzie frakcja 



sucha stanowi 45%, a frakcja mokra 55% ogólnej masy odpadów, § 10, § 15 pkt. 2, § 16 ust. 3, § 
21 i § 25 uchwały nr XXIX.271.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 lutego 2013 r w sprawie 
Regulaminu utrzymania w czystości i porządku na terenie Miasta Ełku,

− Wojewody Warmińsko-Mazurskiego stwierdzające nieważność § 6 ust. 1 pkt. 2 i § 11 ust. 3 pkt. 8 
lit.  A i  b uchwały nr XXIX.264.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 lutego 2013 r  w sprawie 
uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego zwanego „Ełk-Osiedle 
Jeziorna II”,

− Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  stwierdzenie  nieważności  §  10  ust.  10  uchwały  nr 
XXIX.266.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 lutego 2013 r w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu zwanego „Ełk-Błonie Papieskie”,

− Regionalnej Izby Obrachunkowej dot. Uchwały nr XXIX.274.2013 Rady Miasta Ełku z dnia 26 
lutego 2013r  w sprawie określenia  wzoru deklaracji  o  wysokości  opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi na terenie Gminy Miasta Ełk składanej przez właścicieli nieruchomości, 
na których zamieszkują mieszkańcy – w załączeniu do protokołu.
 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 

powiedział,  że  jest  zatem  pytanie  do  naczelnika  Wydziału  Mienia  Komunalnego  w  związku  z 
uchyleniem zapisów dotyczących segregacji odpadów na „suche i mokre”, ja teraz będzie wyglądało 
przygotowanie deklaracji, którą będą zobowiązani złożyć mieszkańcy miasta?

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk wyjaśnił, że w opisie do deklaracji 
będzie odnośnik wyjaśniający. Natomiast w deklaracji jest podział na ilość osób pomnożony przez 
stawkę. Nie powinno być tutaj problemów.

Wiceprzewodniczący  Rady Miasta  Michał  Tyszkiewicz  zwrócił  się  o  uzupełnienie  ulicznych 
koszy na śmieci przy ul. Wojska Polskiego, m.in. przy nr 33 i  na skrzyżowaniu z ul. Czarną.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że po zimie kosze są 
odnawiane i zostaną uzupełnione w tych miejscach, gdzie ich brakuje.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Krzysztof Wiloch – od 
1  lipca  będzie  obowiązywał  nowy system opłaty  za  odpady  komunalne,  jaka  jest  świadomość 
naszego społeczeństwa w tym zakresie? Jak jest prowadzona akcja informująca?

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk – jest w budżecie kwota 80 tys. zł 
z  przeznaczeniem  na  przeprowadzenie  działań  promocyjno  –  informacyjnych  w  zakresie 
funkcjonowania nowego systemu gospodarki  odpadami.  Będzie to prowadziło Centrum Edukacji 
Ekologicznej. Przygotowywany jest plakat, będą krótkie audycje informujące w telewizji kablowej i 
Radiu 5.  „Wieści z Rausza” też będą temu poświęcone.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Krzysztof Wiloch – jak 
to rozliczanie będzie wyglądało w przypadku administratorów – spółdzielni mieszkaniowych? Czy 
będzie to na podstawie umowy cywilno-prawnej?

Z-ca Prezydenta Miasta Kamil Buksa – zarządcy nieruchomości będą składali ogólną deklarację 
na  budynki  i  wpłatę  przekazywali  do  nas.  Odbyło  się  spotkanie  informujące.  Ustawa  określa 
wzajemne obowiązki stron.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk – spółdzielnie mieszkaniowe mają 
dylemat. Nie do końca wiadomo, jak będzie wyglądała egzekucja w przypadku, gdy ktoś nie będzie 
płacił.

Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski  – 
wybudowane jest turbo-rondo na zbiegu ulic Kilińskiego i Targowej, ale brakuje jeszcze zieleni, prosi 
o dokończenie tej inwestycji.

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że Koło Saperów w 
Ełku złożyło propozycję trwałego oznakowania tego ronda. Może należy się na razie wstrzymać z 
posadzeniem zieleni, do momentu ustawienia tego oznakowania.

 Przewodniczący  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  Wojciech  Kwiatkowski 
zwrócił się z wniosek o dokonanie po zimie przeglądu pogwarancyjnego ul. Pięknej, nie wszystkie 



niezbędne prace zostały tutaj dokonane, prosi o ich zakończenie. To samo dotyczy innych inwestycji 
w mieście. Wszędzie tam, gdzie naprawy pogwarancyjne nie zostały zakończone należy je zakończyć 
jak najszybciej.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Waldemar Pieńkowski zwrócił uwagę, że na wjeździe do Ełku 
od  strony południowej  (od  Nowej  Wsi  Ełckiej)  przed  torami  kolejowymi   stoi  rozpadający  się 
budynek dróżnika. Nie jest to zachęcający „witacz” wjazdu do miasta. Prosi o wystąpienie do PKP o 
rozebranie tego budynku.

Radny Paweł Czemiel zwrócił się z pytaniem – czy na ul. Kilińskiego zostanie zainstalowana 
sygnalizacja świetlna?

Naczelnik Wydziału Mienia Komunalnego Andrzej Semeńczuk powiedział, że będzie wykonany 
projekt  przebudowy.  Zamierzane  jest  wykonanie  turbo-ronda  na  wysokości  skrzyżowania 
ul. Kilińskiego z ul. Piękną  i ul. Emilii Plater.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
                           

Małgorzata Stachowiak            
                           

Przewodniczy Komisji                  Przewodniczący Komisji 
Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego Mienia Komunalnego, Prawa
Rady Miasta Ełku i Porządku Rady Miasta Ełku

Dariusz Wasilewski Wojciech Kwiatkowski


	Do punktu  2 – ego

